



中国工程院系列杂志

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

中华灾害救援医学

中华灾害救援医学[®]

ZHONGHUA ZAIHAI JIUYUAN YIXUE

2018年1月 第6卷 第1期 月刊

CHINESE
JOURNAL
OF
DISASTER
MEDICINE

Volume 6 Number 1

January 2018

中国期刊网数据库（CNKI）

全文收录期刊

万方数据库全文收录期刊

中文科技期刊全文数据库

(维普)全文收录期刊

中国生物医学文献数据库

万方数据

ISSN 2095-6274



01>
9 772095 627189

主管单位：中国人民武装警察部队后勤部

主办单位：中国人民武装警察部队总医院

中华灾害救援医学

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

月刊

2013年12月创刊

第6卷

第1期

2018年1月出版

主管

中国人民武装警察部队后勤部

主办

中国人民武装警察部队总医院

主编 郑静晨

编辑 中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

E-mail: ejdm2013@sina.com

网址: www.ejdm.com.cn

编辑部主任 彭碧波

出版 人民武警出版社

印刷 廊坊市安次区团结印刷有限公司

国外发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: M9115

邮购

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

定价

每期: 15元 全年: 180元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

版权归中华灾害救援医学编辑部所有

本刊刊出的文章除特别声明外, 不代表主办单位和本刊编

委会的观点。本刊所有文字、图片未经许可, 不得加印、盗

版, 不得用于商业用途, 违者将追究其法律责任。本刊如有

印刷质量问题, 请与本刊编辑部联系调换。

目 次

指南与共识

- 特重大突发事件医学救援策略专家共识 1

中国创伤救治联盟, 中华医学会急诊医学分会院前急救学组,
北京医师协会院前急救分会

论 著

- 急救医疗保障机制在户外极限运动赛事中的系统化构建 5

许臻晔, 诸亦然, 廖育鲲, 夏 丰, 许志虎, 邱 磊, 于颜梦,
陆 乐, 陆一鸣

基于移动方舱医院的情景教学法在护士灾害护理

- 能力培训中的应用效果及其影响因素分析 11

简钢仁, 石 岚, 叶诚栋, 陈 妍, 金 爽

高通量血液透析与血液透析滤过对慢性肾衰竭

- 尿毒症患者的治疗效果 15

柳长青

原发性开角型青光眼视网膜纤维层厚度、视野缺损

- 与房水中 sCD44 浓度的相关性研究 19

刘思彤, 吴志鸿

- 2100 例脑性瘫痪患者的临床特征及产前危险因素分析 24

王 耷, 程洪斌, 王晓东, 伊 龙, 王培申, 夏义欣, 安沂华

- RAW 264.7 细胞与骨髓源巨噬细胞向破骨细胞分化特性的比较 30

曾 立, 耿 欢, 邢更彦

- 一次性根管治疗慢性尖周炎的疗效观察 35

于佳辉

- 联合护理干预对喉癌患者术后生活质量的影响 39

金 磊, 丁 可

- 囊型肝包虫病的多排螺旋 CT 表现与分型 43

马雅丽, 陈晓霞, 侯文文, 韩文娟, 刘 昊, 赵国全, 王贵生

专题论述

公众院前应急救护技能教育和培训体系的建设	46
李 洋, 叶泽兵, 蒋晓红, 孙鸿涛, 连万民, 田军章	

临床医学经验

南苏丹维和任务区疟疾导致自发性脾破裂 2 例.....	50
刘 健	
原发性甲状旁腺功能亢进症合并甲状腺乳头状癌 1 例	52
朱泊羽, 高 飞, 王宏宇, 徐 春	

护 理

10 例热射病患者的临床治疗和护理.....	54
周亚美	
院前急救护士转岗后角色定位引导	56
陶秀萍	

读者·作者·编者

《中华灾害救援医学》2017 年度审稿专家名单.....	23
《中华灾害救援医学》常用中文字词正误对照表.....	34
《中华灾害救援医学》杂志征订启事	53
《中华灾害救援医学》常用英文字词正误对照表.....	58
2018 年《中华灾害救援医学》稿约	59

环球救援资讯

中华灾害救援医学杂志第二届编委会成员名单.....	封 2
努力推进新时代灾害救援医学理论创新:《中华灾害救援医学》杂志 2018 主编寄语.....	插 1
中国学术期刊影响因子年报:统计刊源证书	插 2
突发事件分级与响应.....	封 3
简明检伤分类法	封底

执行责任编辑及编审组成员 赵中辛 邹圣强 王锦波 王志翔 陈大方 邬小军 姚 玲
本期责任编辑 安丽娜 张亚丽
本期责任校对 付 辉 焦艳波
英文责任审校 孙三军
本期责任排版 孙秀明

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Monthly Established in December 2013 Vol.6 No.1 January, 2018

Supervising Institute

Logistics Department of Chinese People's Armed Police Force (PAP)

Sponsor

General Hospital of PAP, Beijing

Editor-in-Chief

ZHENG Jingchen

Editing and Order

Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine
69 Yongding Road, Haidian District, Beijing 100039, P.R. China
Tel: 0086-10-57976951
Fax: 0086-10-57976103
E-mail: cjdm2013@sina.com
www.cjdm.com.cn

Director of Editorial Department

PENG Bibo

Publishing

Publishing House of PAP

Printing

United Printing Company Limited in Anji District of Langfang City

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P.O.Box 399, Beijing, China

Code NO. M9115

Price

¥15.00

Periodical Registration

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

Copyright by Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of the Logistics Department of PAP or the General Hospital of PAP, unless this is clearly specified. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or without permission. If found to be in contravention, he or she shall be investigated and dealt with according to the law.

CONTENTS IN BRIEF

GUIDELINE AND CONSENSUS

- Chinese expert consensus on strategies for coping with mass casualty situations.....** 1
China Trauma Rescue and Treatment Association,
Pre-hospital Emergency Group of Chinese Society of Emergency Medicine,
Pre-hospital Emergency Branch of Beijing Medical Doctor Association

ORIGINAL ARTICLES

- Extreme sports events: A mechanism for emergency medical support.....** 5
XU Zhenye, ZHU Yiran, LIAO Yukun, XIA Feng, XU Zhihu, QIU Lei, YU Yanmeng, LU Le, LU Yiming
- The use of mobile hospital-based simulation in disaster nursing training: Effectiveness and influencing factors** 11
JIAN Gangren, SHI Lan, YE Chengdong, CHEN Yan, JIN Shuang
- The therapeutic effects of high-flux hemodialysis and hemodiafiltration on chronic renal failure uremia patients** 15
LIU Changqing
- Correlation between aqueous humor sCD44 concentration, visual field defect and retinal nerve fiber layer thickness in primary open-angle glaucoma.....** 19
LIU Sitong, WU Zhihong
- Prenatal risk factors causing cerebral palsy and clinical characteristics: An analysis of 2 100 cases.....** 24
WANG Song, CHENG Hongbin, WANG Xiaodong, YI Long, WANG Peishen, XIA Yixin, AN Yihua
- Comparison between bone marrow-derived macrophage and RAW 264.7 cells in inducing osteoclast differentiation.....** 30
ZENG Li, GENG Huan, XING Gengyan
- Curative effect observation of one-session root canal treatment of chronic periapical periarthritis.....** 35
YU Jiahui

The effectiveness of combined nursing intervention on post-operation life quality of patients with laryngeal carcinoma.....	39
<i>JIN Lei, DING Ke</i>	
Performance of multi-detector helical CT in hepatic cystic echinococcosis and its type.....	43
<i>MA Yali, CHEN Xiaoxia, HOU Wenwen, HAN Wenjuan, LIU Hao, ZHAO Guoquan, WANG Guisheng</i>	
MONOGRAPH	
Construction of an education and training system for improvements in public emergency medical care.....	46
<i>LI Yang, YE Zebing, JIANG Xiaohong, SUN Hongtiao, LIAN Wanmin, TIAN Junzhang</i>	
CLINICAL EXPERIENCE	
2 cases of spontaneous splenic rupture induced by pernicious malaria in South Sudan peacekeeping area.....	50
<i>LIU Jian</i>	
1 case of primary hyperparathyroidism with papillary thyroid carcinoma.....	52
<i>ZHU Boyu, GAO Fei, WANG Hongyu, XU Chun</i>	
NURSING	
Clinical treatment and nursing of 10 cases heat stroke patients.....	54
<i>ZHOU Yamei</i>	
Guidance on role definition of pre-hospital emergency nurses following position transfer	56
<i>TAO Xiuping</i>	
READERS, AUTHORS AND EDITORS	23,34,53,58,59
REPORT ON GLOBAL RESCUE	
List of the 2nd Board Members for Chinese Journal of Disaster Medicine	cover II
2018 Editor's Letter: Strive for the Theoretical Innovation of Disaster Medicine.....	insert I
Annual Report for Chinese Academic Journals Impact Factors: Certificate of Statistics Published Source.....	insert II
Grading and Response for Emergencies.....	cover III
Simple Triage and Rapid Treatment.....	cover IV

Executive members of editorial committee and reviewing group

ZHAO Zhongxin ZOU Shengqiang WANG Jinbo WANG Zhixiang CHEN Dafang WU Xiaojun YAO Ling

Responsible editor *AN Li'na ZHANG Yali*

Responsible proof-reader *FU Hui JIAO Yanbo*

Responsible examiner for English *SUN Sanjun*

Computer typesetter *SUN Xiuming*